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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 6/2014 
Caràcter: ordinària 
Data: 15 de maig de 2014 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20 a 23.35 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, primer tinent d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, quarta tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Francesc Ferrer Giménez, regidor no adscrit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
  
1. Lectura i aprovació de les actes de la sessió núm. 4/2014, de 3 d’abril, i de la 

sessió núm. 5/2014, de 28 d’abril. 
 

2. Aprovació del Pla econòmic financer regulat a l’article 21.2.C de la Llei de 
Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2014, que inclou la dotació 
pressupostària per fer front a l’aprovació de l’Oferta Pública d’Ocupació de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. B 111.2 – 1/14 (Serveis Econòmics). 

 
3. Aprovar l’adjudicació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), del 

contracte mixt de la gestió del servei públic d’escombraries (mitjançant modalitat 
de concessió) i dels serveis de neteja viària, de neteja de platges i de clavegueram 
de Torroella de Montgrí. Exp. 1013/13 (Secretaria). 

 
4. Aprovar provisionalment la modificació puntual del PGMO referent a la introducció 

de l’ús d’equipament privat comercial (EPC) al Pla parcial ASU-1 “Mas Déu”. Exp. 
898/13 (Secretaria). 

 
5. Aprovar el nomenament del Sr. Pere Serrano i Martín com a responsable del 

Registre Civil del Jutjat de Pau de Torroella de Montgrí. Exp. D 108.1 – 1/14 
(Secretaria). 

 
6. Aprovar el nomenament del Sr. Pere Serrano i Martin com a secretari de la 

Comissió municipal de delimitació del terme municipal de Torroella de Montgrí amb 
el terme municipal de l’Escala. Exp. 103/13 (Secretaria). 

 
7. Aprovar la moció presentada pels grups municipals d’UPM-PM, Esquerra-AM i COET 

per instar el govern municipal a la retirada de la pilona automàtica instal·lada a 
l’accés del carrer Cap de la Barra. Exp. 657/13 (CME). 

 
8. Donar compte de l’aprovació definitiva d’instruments de planejament urbanístic. 

 
9. Donar compte de les dades dels pressupostos dels exercicis de 2013 i 2014 

corresponents a l’informe d’avaluació de compliment dels objectius que contempla 
la Llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. Exp. 
884/2012 i  1014/2013 (Serveis Econòmics). 

 
10. Donar compte del Decret d’Alcaldia núm. 1050/2014, de 17 d’abril, pel qual es 

concerta una operació de tresoreria per a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí amb 
el Banco Santander SA, per un import d’1.283.000 euros. Exp. 214/2014 (Serveis 
Econòmics). 
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11. Donar compte de resolucions dictades en matèria de personal. Exp. 158/14 
(Secretaria). 

 
12. Assumptes urgents. 

 
B) Part de control 

 
13. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 728 

al núm. 1025, corresponents al període comprès entre el 17 de març de 2014 i el 
15 d’abril de 2014. 

 
14. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
Abans de l’inici de la sessió l’alcalde demana un minut de silenci per l’assassinat de la 
presidenta de la Diputació de Lleó.  
Es fa un minut de silenci.  
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE LES ACTES DE LA SESSIÓ NÚM. 4/2014, DE 3 D’ABRIL, I DE 
LA SESSIÓ NÚM. 5/2014, DE 28 D’ABRIL 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a les actes de les sessions que s’han distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmeses a votació les actes, s’aproven per unanimitat sense esmenes. 
 
 
2. APROVACIÓ DEL PLA ECONÒMIC FINANCER REGULAT A L’ARTICLE 21.2.C DE LA LLEI 
DE PRESSUPOSTOS GENERALS DE L’ESTAT PER A L’ANY 2014, QUE INCLOU LA DOTACIÓ 
PRESSUPOSTÀRIA PER FER FRONT A L’APROVACIÓ DE L’OFERTA PÚBLICA D’OCUPACIÓ 
DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. B 111.2 – 1/14 (SERVEIS 
ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 8 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
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«Atès que la Llei 22/2013, de 23 de desembre, de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 
2014, publicada al BOE núm. 309, de 26 de desembre de 2013, estableix al seu article 21 
apartat 1, que al llarg de l’exercici 2014 no es procedirà en el sector públic a la incorporació de 
nou personal, llevat el que pugui derivar-se de l’execució de processos selectius corresponents a 
ofertes d’ocupació pública d’exercicis anteriors, afectant aquesta limitació a les places incurses 
en els processos de consolidació d’ocupació que preveu la disposició transitòria quarta de 
l’Estatut bàsic de l’empleat públic.  
 
L’article 21 apartat 2 preveu que respectant les disponibilitats pressupostàries del capítol I dels 
corresponents pressupostos de despesa, aquesta limitació no serà d’aplicació a determinats 
sectors i administracions en els quals la taxa de reposició es fixa fins a un màxim del 10%, 
trobant-se dins aquests sectors i administracions les policies locals.   
 
L’article 21 apartat 2.c), estableix la possibilitat d’arribar al 100% de la taxa de reposició 
d’efectius en les places de policia local, en aquells Ajuntaments que compleixin o no superin els 
límits que fixi la legislació reguladora de les hisendes locals o, en el seu cas, les lleis de 
pressupostos generals de l’Estat, en matèria d’autorització d’operacions d’endeutament, això és, 
que tinguin un volum d’endeutament que no superi el 75% dels recursos ordinaris liquidats, i 
que a més, acompleixin l’objectiu d’estabilitat pressupostària, tant en la liquidació de l’exercici 
anterior com a l’exercici vigent d’acord amb el que disposa l’article 11.4 de la Llei Orgànica 
2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
 
Donat que a la plantilla de la Policia Local de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a 
l’exercici 2014, existeixen dues places de sergents i sis places d’agents vacants, deixant de 
banda les places d’agents d’estiu, les quals, per ser proveïdes, superen el 10% de la taxa de 
reposició d’efectius. 
 
En concret, els moviments produïts durant l’any 2013 amb incidència al càlcul de la taxa de 
reposició han estat els següents: 
 

Nom i cognoms Data baixa 
Ajuntament 

Motiu de la baixa Número 

José Antonio Corchero Garcia 19/03/2013 Excedència voluntària per 
incompatibilitat 

1 

Ferran Monroy Román 17/09/2013 Excedència voluntària per 
incompatibilitat 

2 

Sebastian Fernández Tejada 15/12/2013 Jubilació anticipada 3 
 
Dades plantilla   

  
Total baixes 3 
Total altes 0 
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Diferència 3 
Taxa reposició (10%) 0,30 

 
A part, cal tenir en compte, que consten vacants totes les places que estan proveïdes per 
personal interí. 
 
Amb aquesta taxa de reposició no s’arriba ni a cobrir una plaça de la plantilla de la policia   
local, per tant en el cas de voler cobrir les places vacants que existeixen a la plantilla de la 
policia local, cal aprovar un pla econòmic financer en el que s’inclogui aquesta mesura i es posi 
de manifest que, igualment, es dóna compliment al principi d’estabilitat pressupostària.  
 
Tot l’establert, caldrà acreditar-ho davant el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, 
prèviament a l’aprovació de l’oferta pública d’ocupació i a la convocatòria de les places. 
 
Vist el Pla econòmic financer proposat per l’Alcaldia, en què s’estableix el compliment de tots 
els requisits establerts a l’article 21.2.c), amb la finalitat de contemplar la mesura de cobertura 
de les places vacants de sergent i agents, excepcionalment, com a taxa de reposició del 100% 
dels efectius vacants de la plantilla de la policia local. 
 
Vist l’informe emès per l’interventor municipal, de 13 de febrer de 2014, sobre l’estalvi net, el 
percentatge d’endeutament i l’avaluació sobre el compliment del principi d’estabilitat 
pressupostària.  
 
Vist l’informe emès per la tècnica d’administració general de Secretaria, de 30 d’abril de 2014.  
 
Vist l’informe emès per l’interventor municipal, de 30 d’abril de 2014. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar el Pla econòmic financer que consta a l’expedient i regulat a l’article 21.2.C de la 
Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2014, que inclou la dotació pressupostària 
per fer front a l’aprovació de l’oferta pública d’ocupació amb el 100% de la taxa de reposició 
d’efectius de la Policia Local de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, i que comprèn, dues 
places de sergent i sis d’agents. 
 
2n. Manifestar que amb la reposició del 100% de les places de la Policia Local es dóna 
igualment compliment al principi d’estabilitat pressupostària. 
 
3r. Donar trasllat d’aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, prèviament 
a l’aprovació de l’oferta pública d’ocupació i a la convocatòria d’aquestes places. 
 
4t. Comunicar l’acord a la Junta de Personal i al Comitè d’Empresa per al seu coneixement i 
efectes». 
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Intervencions:  
Sr. alcalde dóna lectura a l’enunciat del punt.  
Sr. Interventor efectua un aclariment en sentit que el pla econòmic financer únicament es per 
poder aprovar l’oferta pública d’ocupació.  
 
Sr. Lluís Coll: caldria aprovar aquest tràmit per tal que els policies interins poguessin accedir a la 
plaça definitiva.  
 
Sr. Josep M. Rufí: ens abstindrem en aquest punt ja que la informació donada a la CI no va ser 
correcta ja que es va dir que es convocarien tres places i ara sembla que no és així.  
 
Sr. Genís Dalmau: el que es fa ara és establir el màxim de places que podríem convocar però no 
és aquesta la intenció. Per tant el que es pretén és que els agents interins puguin accedir a la 
plaça definitiva. No es cobriran les 6 places ja que no estan pressupostades.  
 
Sr. Josep Maria Rufí: ens abstindrem ja que les informacions que rebem son contradictòries. 
Donin la informació de manera més clara.  
 
Sr. Lluís Coll: hauríem d’aclarir si hi ha consignació per a les dues places de sergent i les 6 
d’agents. Vostè Sr. Dalmau ha dit que no hi hauria consignació. 
 
Sr. Genís Dalmau: són dues coses diferents. El nombre màxim que es poden convocar és de 6. 
Una cosa són les places disponibles, i altra cosa els treballadors.  
 
Sr. interventor: intentaré aclarir el tema. El PEF diu que no es mòdica l’estructura del 
pressupost. Si es volgués l’Ajuntament podria convocar les 6 places, però no obliga a fer-ho. Un 
altre tema és que hi hagi dotació pressupostària per a la convocatòria concreta de les places. La 
dotació per anar a l’Escola de Policia de 6 persones no hi és.  
Amb el tema del sergent passa el mateix, estan dotades les dues places de sergent.  
 
Sr. Genís Dalmau: una cosa són les places i una altra les persones que les estan ocupant. Hi ha 
gent que ha marxat deixant la plaça lliure. Una cosa són les places i una altra les persones.  
No tots els agents poden anar a l’Escola de Policia. Els interins que hi ha no poden anar tots a 
l’Escola de cop i la proposta és que hi vagin dos o tres agents per anar cobrint definitivament les 
places d’interinitat.  
El Sr. Genís Dalmau explica el procediment per tal que un policia local adquireixi la plaça amb 
caràcter definitiu.  
 
Sr. Lluís Coll: aquests interins, ja han fet el concurs d’accedir a la plaça? O això s’ha de fer ara? 
Sr. Genís Dalmau: això ja està fet. Tenim molts interins perquè fa tres anys que no es poden 
convocar places amb caràcter fix. Per tant el que es fa ara és convocar places en propietat, per 
la qual cosa s’ha de demanar permís a l’Estat ja que ara mateix tenim un nombre massa alt 
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d’interins el que no és bo per a la plantilla de la Policia. Es proposa per tant que es puguin 
convocar places amb caràcter definitiu, però en cap cas s’incrementa el nombre d’agents. Si 
teníem 5 interins, ara en tindrem més aquest any i això no és bo. Per tant cap a l’estiu s’haurà 
de decidir quants agents van a l’Escola de Policia.  
 
Sr. Gregori Sarquella: faig una pregunta: quan es van convocar les places d’interins, què posava 
a les bases? 
Sr. Genís Dalmau: és borsa de treball. Hi ha agents interins i agents cívics.  
 
Sr. Gregori Sarquella: per tant la gent que entra interina no sabia que podria entrar fix? 
 
Sr. Genís Dalmau: no. 
 
Sr. Gregori Sarquella: doncs no ho entenc.  
 
Sr. Lluís Coll: s’ha fet oferta pública d’aquest lloc de treball? 
 
Sr. Genís Dalmau: sí, com a interins. No com a fixos. El Sr. Dalmau explica a continuació el 
procés per proveir places amb caràcter definitiu, assenyalant que només es pot fer amb trasllat 
d’altres cossos de policia local.  
 
Sr. Josep Maria Rufí: després de les explicacions que s’han fet aquí, votarem a favor, però 
agrairia que la informació fos més correcta.  
 
Sr. Gregori Sarquella: ara el Sr. alcalde ens reuneix abans de fer les informatives. Ja que ens 
reuneix, demano que s’expliqui així les coses, ja que si no sé de què serveixen les dues 
reunions.  
 
Sr. alcalde: vostè tenia un dubte, el qual entenc que ha quedat contestat, de la mateixa manera 
li vaig informar a les prèvies a les informatives.  
 
La proposta de dictamen s’aprova amb el vot favorable dels grups de CIU, L’EST, PP, UPM, ERC 
i el regidor no adscrit. I abstenció del grup COET.  
 
 
3. APROVAR L’ADJUDICACIÓ, PER PROCEDIMENT OBERT (DIVERSOS CRITERIS 
D’ADJUDICACIÓ), DEL CONTRACTE MIXT DE LA GESTIÓ DEL SERVEI PÚBLIC 
D’ESCOMBRARIES (MITJANÇANT MODALITAT DE CONCESSIÓ) I DELS SERVEIS DE NETEJA 
VIÀRIA, DE NETEJA DE PLATGES I DE CLAVEGUERAM DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
1013/13 (SECRETARIA) 
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A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 8 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist l’expedient de contractació, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més 
avantatjosa, amb diversos criteris d’adjudicació, del contracte mixt de la gestió del servei públic 
d’escombraries (mitjançant modalitat de concessió) i dels serveis de neteja viària, de neteja de 
platges i de clavegueram de Torroella de Montgrí (exp. núm. 1013/13). 
 
Vist que la durada del contracte mixt de gestió de serveis públics i de serveis (període principal) 
serà d’11 anys, existint la possibilitat de dues pròrrogues de caràcter anual, les quals hauran de 
ser autoritzades per l’Ajuntament i seran obligatòries per a l’adjudicatari.  
 
Vist que el preu del contracte, o pressupost de licitació, d’acord amb l’article 87 del TRLCSP, i 
donat que la seva durada és d’11 anys, és de 25.155.493,76 euros (IVA exclòs). 
 
Vist el Plec de clàusules administratives particulars, el Plec de prescripcions tècniques i el 
projecte d’explotació que han de regir la contractació, per procediment obert (diversos criteris 
d’adjudicació), del contracte mixt de la gestió del servei públic d’escombraries (mitjançant la 
modalitat de concessió) i dels serveis de neteja viària, de neteja de platges i de clavegueram de 
Torroella de Montgrí, documents aprovats definitivament per acord de plenari de data 12 de 
desembre de 2013. 
 
Vist que la convocatòria de licitació va ser publicada al DOGC núm. 6525, de 19 de desembre 
de 2013, al BOP de Girona núm. 244, de 23 de desembre de 2013, a més a més al Tauler 
d’edictes i al Perfil del contractant de l’Ajuntament en el mateix termini. 
 
Vist que durant el preceptiu termini de presentació d’ofertes es van presentar les següents 
empreses: 
 

 Plica núm. 1, presentada per l’empresa UTE Ascan SA-Geaser SL, barrio La Venda, 
39608 Igollo de Camargo, Cantàbria. 

 Plica núm. 2, presentada per l’empresa Fomento de Construcciones y Contratas SA, 
amb domicili al c. Veneçuela, núm. 74, 3r, 08019 Barcelona. 

 Plica núm. 3, presentada per l’empresa Urbaser SA, camino de las Hormigueras, 171, 
Edificio B, 28031 Madrid. 

 
Vist que, en data 8 i 9 de gener de 2014, es va reunir la Mesa de contractació per portar a 
terme l’obertura dels sobres “A” (documentació administrativa), d’acord amb el que 
assenyalava el Plec de clàusules administratives particulars.  
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Vist que, un cop oberts els sobres “A”, es va comprovar que la documentació era correcta, per 
la qual cosa es van admetre tots els licitadors presentats.  
 
Vist que, en data 15 de gener de 2014, es va reunir la Mesa de contractació, en un acte 
públic, per portar a terme l’obertura dels sobres “B” (documentació que depèn d’un judici de 
valor). 
 
Vist que, un cop oberts els sobres “B”, es va aixecar la sessió i es va entregar tota la 
documentació al Comitè d’experts per a la seva anàlisi i valoració. 
 
Vist que, en data 13 de febrer de 2014, es va reunir novament la Mesa de contractació per 
portar a terme la puntuació sobre la documentació presentada en els sobres “B”, i, d’acord 
amb l’informe de valoració del Comitè d’experts, de data 12 de febrer de 2014, va acordar: 
 

“1r.- Excloure de la licitació les empreses UTE Ascan SA-Geaser SL i Fomento de 
Construcciones y Contratas SA ja que, analitzada la documentació dels sobres “B” 
d’ambdues propostes per part del Comitè d’experts, aquest ha constatat, mitjançant 
informe emès en data 12 de febrer de 2014, que les propostes de la UTE Ascan SA-
Geaser SL i de Fomento de Construcciones y Contratas SA no compleixen els requisits 
mínims establerts en el Plec de prescripcions tècniques de la licitació, per la qual cosa 
no es procedeix a d’obertura dels seus sobres “C” (proposició econòmica i documentació 
tècnica subjecta a criteris d’adjudicació avaluables de forma automàtica) per optar al 
procediment de l’adjudicació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), del 
contracte mixt de la gestió del servei públic d’escombraries (mitjançant modalitat de 
concessió) i dels serveis de neteja viària, de neteja de platges i de clavegueram de 
Torroella de Montgrí. 
 
2n.- Notificar el present acord a les empreses UTE Ascan SA-Geaser SL i Fomento de 
Construcciones y Contratas SA amb el corresponent peu de recursos. 
 
3r.- Publicar aquest acord en el Perfil del contractant de l’Ajuntament 
https://www.seu.cat/torroella-estartit/perfil_contractant“. 

 
Vist que, a la vista de l’informe del Comitè d’experts, vinculant per a la Mesa de contractació, no 
es va procedir a l’obertura dels sobres “C” de les empreses UTE Ascan SA-Geaser SL ni 
Fomento de Construcciones y Contratas SA pel fet que quedaven excloses per incompliment del 
Plec. 
 
Vist que, tot seguit es va procedir a l’obertura del sobre “C” de l’empresa Urbaser SA, el qual 
contenia la següent oferta: 
 

- Oferta econòmica: 23.896.034,71 € (IVA no inclòs). 

https://www.seu.cat/torroella-estartit/perfil_contractant
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- Millores addicionals respecte l’objecte del contracte sense cap cost addicional per a 
l’Ajuntament:  
 Construcció d’una tanca perimetral a la deixalleria municipal (d’acord amb les 

determinacions del Plec de prescripcions tècniques). 
 Prestació del servei de recollida de poda al municipi durant la vigència del contracte 

(d’acord amb les determinacions del Plec de prescripcions tècniques).  
 Construcció, i gestió durant l vigència del contracte, d’una planta de transferència de 

residus (d’acord amb les determinacions del Plec de prescripcions tècniques). 
- Propostes dins del programa de treball del servei de recollides: 

 Consignació del preu/Tn/Km. Servei diürn camió ampliroll (inclou despeses generals 
del 5% i benefici industrial de l’1%, no inclou l’IVA): 

o T1-01: Resta:   0,059 €/Tn/Km 
o T1-02: Matèria orgànica:  0,076 €/Tn/Km 
o T1-03: Paper i cartró:  0,098 €/Tn/Km 
o T1-04: Envasos lleugers:  0,221 €/Tn/Km 
o T1-05: Vidre:   0,088 €/Tn/Km 

 
Vist que la citada documentació del sobre “C” de l’empresa Urbaser SA va passar a ser 
analitzada i valorada pels tècnics municipals. 
 
Vist que l’acord d’exclusió de les empreses UTE Ascan SA-Geaser SL i Fomento de 
Construcciones y Contratas SA, adoptat per la Mesa de contractació, els fou notificat en data 
20 de febrer de 2014 (RS Eacat núm. 325/14 i 323/14, respectivament). 
 
Vist que, en data 27 de febrer de 2014, es va reunir novament la Mesa de contractació per 
procedir a emetre la valoració dels sobres “C” (documentació que depèn de fórmules 
automàtiques), tot atorgant una puntuació de 81,88 punts a l’empresa Urbaser SA. 
 
Vist que la Mesa de contractació va proposar l’adjudicació, per procediment obert (diversos 
criteris d’adjudicació), del contracte mixt de la gestió del servei públic d’escombraries 
(mitjançant modalitat de concessió) i dels serveis de neteja viària, de neteja de platges i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí (exp. núm. 1013/13), a l’empresa Urbaser SA. 
 
Vist que, mitjançant Decret núm. 561/2014, de data 28 de febrer de 2014, es va acordar 
requerir a l’empresa Urbaser SA que aportés la preceptiva documentació per a l’adjudicació del 
contracte (RS núm. 1415, de data 28 de febrer de 2014). 
 
Vist que la referida documentació fou aportada per l’empresa en data 3 de març de 2014 (RE 
núm. 2053). 
 
Vist que, en data 19 de març de 2014 (RE Eacat núm. 109/14), el Tribunal Català de 
Contractes del Sector Públic va comunicar a l’Ajuntament la interposició d’un recurs especial en 
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matèria de contractació, per part de Fomento de Construcciones y Contratas SA, contra l’acord 
de la Mesa de contractació per l’exclusió del procediment licitatori. 
 
Vist que, en data 21 de març de 2014 (RS Eacat núm. 405/14), es va remetre la preceptiva 
documentació al Tribunal Català de Contractes del Sector Públic. 
 
Vist que, en data 24 de març de 2014, el Tribunal Català de Contractes del Sector Públic va 
comunicar a l’Ajuntament, com a mesura cautelar, que no procedís a l’adjudicació del referit 
contracte. 
 
Vist que, en data 28 d’abril de 2014 (RE Eacat núm. 154/14), el Tribunal Català de Contractes 
del Sector Públic va notificar la següent resolució respecte al recurs interposat per Fomento de 
Construcciones y Contratas SA: 
 

1r. Desestimar el recurs interposat per M.J.C. en nom i representació de la societat    
Fomento de Construcciones y Contratas SA contra l’acord de la Mesa de Contractació 
que l’exclou de la licitació del contracte mixt de la gestió del servei públic 
d’escombraries (mitjançant la modalitat de concessió) i dels serveis de neteja viària, de 
neteja de platges i de clavegueram de Torroella de Montgrí (exp. 1013/13). 

2n. Aixecar la suspensió del procediment de contractació acordada per aquest Tribunal en 
data 18 de març de 2014. 

3r.  Declarar que no s’aprecia la concurrència de mala fe o temeritat en la interposició dels 
recursos, per la qual cosa no escau la imposició de la sanció prevista en l’article 47.5 
del TRLCSP. 

4t.  Notificar aquesta resolució a totes les parts. 
 

Vist que, conseqüentment, és procedent l’adjudicació del contracte a l’empresa Urbaser SA, 
empresa que, com s’ha constatat, ha presentat l’oferta econòmicament més avantatjosa per a 
l’Ajuntament. 
 
Ateses les següents determinacions normatives: 
 
 Directiva 2004/18/CEE, del Parlament Europeu i del Consell, de 31 de març, sobre 

coordinació dels procediments d’adjudicació dels contractes públics d’obres, subministraments i 
serveis.  
 Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

de contractes del sector públic (TRLCSP) (correcció errors al BOE de 3/2/2012), modificat per 
l’Ordre EHA/3479/2011, de 19 de desembre, per la qual es publiquen els límits dels diferents 
tipus de contractes a efectes de la contractació del sector públic a partir de l’1 de gener de 
2012; modificat pel Reial decret llei 4/2013, de 22 de febrer de mesures de suport a 
l'emprenedor i d'estímul del creixement i de la creació d'ocupació; modificat pel Reial decret llei 
8/2013, de 28 de juny, de mesures urgents contra la morositat de les administracions 
públiques i de suport a entitats locals amb problemes financers; modificat per la Llei estatal 
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8/2013, de 26 de juny, de rehabilitació, regeneració i renovació urbanes; modificat per la Llei 
estatal 11/2013, de 26 de juliol, de mesures de suport a l'emprenedor i d'estímul del 
creixement i de la creació de l'ocupació; i  modificat per la Llei estatal 14/2013, de 27 de 
setembre, de suport als emprenedors i la seva internacionalització. 
 Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

Contractes de les Administracions Públiques (TRLCAP): art. 25.1 paràgraf 1r (DT 4a del TRLCSP, 
tot i les DD úniques de la LCSP i del TRLCSP). 
 Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, 

de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic (RPLCSP). 
  Reial decret 300/2011, de 4 de març, pel qual es modifica el Reial Decret 817/2009, de 8 

de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes 
del Sector Públic i s’ha habilitat el titular del Ministeri d’Economia i Hisenda per modificar els 
seus annexos. 
 Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament General de la Llei 

de Contractes de les Administracions Públiques (RGLCAP) (en allò que no s’oposi al TRLCSP i al 
RPLCSP). 
 Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis 

dels ens locals (ROAS). 
 Informe 12/10, de 23 de juliol de 2010, de la Junta Consultiva de Contractació 

Administrativa de l’Estat, relatiu a la diferència entre el contracte de gestió de serveis públics, 
sota la modalitat de concessió de serveis, i els contractes de serveis. 
 Reglament regulador dels serveis públics d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de 

clavegueram del municipi de Torroella de Montgrí, publicat en el BOP de Girona núm. 96, de 20 
de maig de 2013. 
 Reial decret 475/2007, de 13 d’abril, pel qual s’aprova la Classificació Nacional d’Activitats 

Econòmiques 2009 (CNAE-2009). 
 Reglament (CE) núm. 213/2008 de la Comissió, de 28 de novembre de 2007. 
 Recomanació 1/2009, de 30 de juliol, d’adaptació de la Recomanació 2/2005, de 5 de 

maig, de la Junta Consultiva de Contractació Administrativa de Generalitat, sobre la inclusió de 
clàusules lingüístiques en els contractes administratius per tal de fomentar l'ús del català, a la 
Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de contractes del sector públic. 
 Acord del Parlament de Catalunya d’1 de març de 2011, de creació del Tribunal de 

Recursos Contractuals del Parlament de Catalunya (DOGC de 28 de març de 2011). 
 Ordre EHA/1490/2010, de 28 de maig,  per la qual es regula el funcionament del Registre 

Oficial de Licitadors i Empreses Classificades de l’Estat (BOE de 10 de juny de 2010). 
 Llei 7/2011, del 27 de juliol, de mesures fiscals i financeres, mitjançant la disposició 

addicional quarta de la qual es crea l'Òrgan Administratiu de Recursos Contractuals de 
Catalunya. 
 Article 79 de la Llei 5/2012, del 20 de març, de mesures fiscals, financeres i 

administratives i de creació de l'impost sobre les estades en establiments turístics, referent a 
l’estatut personal de l’Òrgan Administratiu de Recursos Contractuals de Catalunya. 
 Decret 107/2005, de 31 de maig, de creació del Registre Electrònic d’Empreses Licitadores 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 6/2014, de 15 de maig  

 

215 

 

de la Generalitat de Catalunya. 
 Resolució de 6 d’abril de 2009, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es fa 

públic l’Acord del Ple de 26 de març de 2009, que aprova la Instrucció General relativa a la 
remissió al Tribunal de Comptes dels extractes dels expedients de contractació i de les relacions 
de contractes i convenis celebrats per les Entitats del Sector Públic Estatal i Autonòmic (BOE 
d’11 abril de 2009). 
 Resolució de 10 de maig de 2012, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es 

publica l'Acord del Ple de 26 d'abril de 2012, pel qual s'aprova la Instrucció sobre remissió dels 
extractes dels expedients de contractació i de les relacions anuals dels contractes, celebrats per 
les Entitats del Sector Públic Local, al Tribunal de Comptes (BOE de 12 de maig de 2012). 
 Resolució de 21 de juny de 2010, de la Sindicatura de Comptes, per la qual es dóna 

publicitat als acords del Ple de la Sindicatura de Comptes de Catalunya del 19 de gener i 8 de 
juny de 2010, que estableixen el contingut de l'extracte dels expedients de contractació (DOGC 
núm. 5657, de 25 de juny de 2010) D’acord art. 308 LCSP (Registre Contractes SP). 
 Article 42 del Codi de Comerç espanyol de 1885, en relació a les empreses vinculades. 
 Reial decret legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

l’Estatut dels Treballadors (ET). 
 Llei estatal 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats. 
 Llei estatal 31/1995, de 8 de novembre, de prevenció de riscos laborals. 
 Decret legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei reguladora 

dels residus. 
 Llei estatal 7/1985, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 

de règim local de Catalunya (TRLMRLC). Arts. 273-281 (en allò que no s’oposi al TRLCSP). 
 Llei estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 

del procediment administratiu comú (LRJPAC). 
 Llei estatal 11/2007, de 22 de juny, d'accés electrònic dels ciutadans als serveis públics 

(LAECSP). 
 Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 

públiques de Catalunya (LRJPAPC), modificada per la Llei 10/2011, del 29 de desembre, de 
simplificació i millorament de la regulació normativa. 
 Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

reguladora de les Hisendes Locals (TRLHL). 
 Llei estatal 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions comercials (modificada per la Llei estatal 15/2010). 
 Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 
 Reial decret 994/1999, d’11 de juny, pel qual s’aprova el Reglament de mesures de 

seguretat de fitxers automatitzats que continguin dades de caràcter personal 
 El Reglament de serveis de les corporacions locals (Decret de 17 de juny de 1955), en tot 

allò que no s'oposi al Reial decret legislatiu 3/2011 ni, de manera supletòria, a la reglamentació 
catalana. 
 Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística i disposicions que la desenvolupen. 
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 Les Bases d’execució del Pressupost municipal. 
 Altra normativa d’aplicació d’àmbit administratiu. 
 Si no hi hagués normativa administrativa, regiria el dret privat. 

 
A la vista de tot això, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Declarar vàlida la licitació i adjudicar, d’acord amb la proposta de la Mesa de contractació de 
data 27 de febrer de 2014, el contracte mixt de la gestió del servei públic d’escombraries 
(mitjançant modalitat de concessió) i dels serveis de neteja viària, de neteja de platges i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí (exp. núm. 1013/13), mitjançant procediment obert, oferta 
econòmicament més avantatjosa (diversos criteris d’adjudicació), a l’empresa Urbaser SA, per 
ser l’oferta econòmicament més avantatjosa per a l’Ajuntament, societat amb el CIF núm. A-
79524054, d’acord amb la proposta presentada pel seu apoderat, pel termini d’11 anys (amb 
possibilitat de pròrrogues d’un any i un altre any), per un import de 23.896.034,71 € (IVA no 
inclòs), conjuntament amb les millores i la resta d’aspectes que es detallen a la plica 
presentada per l’adjudicatari. 
 
2n. Fer avinent que el contracte es regirà, al marge de la normativa de referència, pel Plec de 
clàusules administratives particulars, pel Plec de prescripcions tècniques particulars, pel projecte 
d’explotació de la contractació i per la plica presentada per Urbaser SA, la qual queda 
subordinada als citats Plecs en cas de qualsevol discrepància, i quins documents formaran part 
de la documentació contractual. 
 
3r. Constatar que, donat el caràcter plurianual de la despesa (anualitats 2014 a 2025), la seva 
autorització o realització se subordina al crèdit que, per a cada exercici, autoritzin els respectius 
pressupostos municipals, havent-s’hi de consignar els següents imports (IVA i increment d’IPC 
no inclosos): 
 
Anualitat Import (€)  

2014 905.152,83 

2015 2.172.366,79 

2016 2.172.366,79 

2017 2.172.366,79 

2018 2.172.366,79 

2019 2.172.366,79 

2020 2.172.366,79 

2021 2.172.366,79 

2022 2.172.366,79 

2023 2.172.366,79 

2024 2.172.366,79 

2025 1.267.213,96 
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  23.896.034,71  
 
4t. Procedir a la devolució de les garanties provisionals dipositades per UTE Ascan SA-Geaser 
SL, Fomento de Construcciones y Contratas SA i Urbaser SA.  
 
5è. Notificar l’adjudicació a les tres empreses licitadores. 
 
6è. Notificar a l’adjudicatari per tal que, el 18è dia hàbil posterior, a comptar de l’endemà de la 
data del Registre General de sortida que consti a la notificació d’aquesta resolució, comparegui 
a l’Ajuntament per formalitzar el contracte en document administratiu, llevat que s’hagués 
interposat un recurs especial en matèria de contractació que comportés la suspensió de la 
formalització del contracte. 
 
7è. Fer constar que l’anunci de formalització del contracte, d’acord amb l’article 154 del 
TRLCSP, es publicarà en el BOP i el Perfil de contractant de l’Ajuntament en el termini de 48 
dies naturals a comptar des de la data de la formalització del contracte. 
 
8è. Trametre a la Sindicatura de Comptes una còpia certificada del document en el que s’hagi 
formalitzat el contracte, d’acord amb el que estableix l’article 29 del TRLCSP, acompanyada 
d’un extracte de l’expedient, dins el termini de 3 mesos següents a la formalització del 
contracte. 
 
9è. Comunicar les dades bàsiques del contracte adjudicat al Registre Públic de Contractes de 
la Generalitat, d’acord amb l’article 333 del TRLCSP.  
 
10è. Notificar els citats acords als licitadors, amb el corresponent peu de recursos, i comunicar-
los a l’Àrea de Serveis Econòmics i a l’Àrea de Medi Ambient». 
 
INTERVENCIONS: 
  
Sr. alcalde exposa el contingut de l’acord i l’objectiu que pretén.  
Assenyala: S’apel·la a la responsabilitat de l’acord en tant que és un acord important per al 
municipi. S’assenyala que hi ha hagut llum verda al procés des del punt de vista legal i d’alguna 
manera es podria fer aquest pas definitiu per adjudicar a l’empresa guanyadora per tal de gaudir 
d’un millor servei i uns avantatges.  
 
Sr. Genís Dalmau: avui estem a la recta final d’adjudicació del contracte assenyalat. Aquest 
procés s’inicia al 2012 amb temps per adjudicar passat l’estiu del 2012. Des de l’Àrea de 
Serveis Municipals es fa una extensa feina per valorar el servei actual. Es van visitar diferents 
municipis amb diferents sistemes de gestió amb el que s’han valorat diferents aspectes, des de 
la durada del servei, maquinària, etc. 
Ha estat una feina molt extensa, que culmina amb el que entenem un servei beneficiós per a 
l’Ajuntament. Podem dir que la decisió presa actualment és la correcta. Tot i que es va iniciar 
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amb el temps en forma adequada, la primera licitació no va arribar a bon port pels recursos 
interposats a l’OARC que van fer modificar el plec de clàusules administratives particulars.  
 
El Sr. Dalmau continua amb un resum sobre el procés licitatori i les diferents contractacions que 
ha dut a terme l’Ajuntament a causa de les diferents resolucions del Tribunal de Recursos 
Contractuals.  
 
El Sr. Dalmau seguidament exposa una presentació amb diapositives per explicar com serà el 
nou servei i la descripció del mateix en termes generals.  
 
Sr. Francesc Ferrer: crec que és un tema que fa temps que està aturat i comença a tocar 
prendre decisions assenyades. Caldria que el procediment hagués estat més net amb la 
participació de tots els grups del municipi i caldria per tant arribar al consens de tots els grups 
polítics ja que són contractes importants.  
Em toca decidir coses importants i complicades de decidir. Hi ha coses que m’han agradat i 
d’altres que no en aquest procés. S’ha de ser valent i toca tirar endavant amb la plica. Em 
consta que és una plica ben treballada a nivell tècnic i que té l’OK del Tribunal Català de 
Contractes, el que crec que motiva l’adjudicació, tot i que la forma política potser no ha estat la 
correcta. Avui toca ser decidit i prendré la decisió més important i encertada per al municipi.  
 
Sr. Gregori Sarquella: Avui, més que mai, volem exposar perquè des de COET ens oposem al 
contracte d'escombraries que vol tirar endavant aquest alcalde i el regidor principal. 
 
Podríem resumir els motius en tres punts: 
Primer.- El temps. Aquest equip de govern planteja subscriure un contracte per una durada d'11 
anys prorrogable a 13. 
 Des del nostre punt de vista, aquesta durara és desmesurada. Entenem que un concurs més 
freqüent, és a dir, d'una durada inferior, possibilita a l'administració reduïr costos i aconseguir 
millores de forma més continua. no ens passarà el que ens està passant avui en dia: tot està 
obsolet. 
Alhora entenem que aquesta durada s'oposa al principi de legitimitat democràtica. Aquest equip 
de govern ha estat escollit per la gestió d'un període de 4 anys i no d'11 o 13 (tal i com està 
fent el regidor principal en tots els temes que toca: salvament, guinguetes, estació nàutica, 
allargant o bloquejant els convenis i contractes...). 
 
Entenem que aquesta durada suposa una hipoteca pel municipi i pels propers equips de govern, 
i més quan aquest contracte s'ha tirat endavant sense consens amb la resta de forçes. 
Segon.- Instal•lació d'una planta de transferència. 
Què és: és un edifici on es comprimeixen les escombraries, i es guarden fins tenir un contenidor 
ple per despres transportar-lo. 
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Què suposa pels veïns: bruticies, pudors (TempBaix), abocaments de dif residus al paratge 
natural, al pein i als veins colindants, també comportarà més rosegadors i animals, a part dels 
líquids lixiviats, olis minerals i/o sintètics, entre altres coses, 
Què suposa econòmicament: recalcar que a la plica no està pressupostat ni el manteniment, ni 
la gestió, ni el personal, simplement l'edificació. parlen d'estalvi, però després, com sempre, 
sortiran sorpreses i després tothom se'n rentara les mans, el contracte ja estarà firmat. 
Falta de transparència: ja que no s'ha explicat a la població ni què és el que es construeix, ni 
què comporta, ni quan ens costa econòmicament. 
i a més que podem mancomunar el servei amb la planta de transferencia que hi ha a l'escala 
que ja la tenen feta i ens sortirà molt més econòmic. 
Tercer.- Les formes: Des de COET entenem que un projecte com aquest s'ha fet d'esquenes al 
poble i als grups municipals. 
 Rebutjant totes les propostes que hem anat realitzant en aquest sentit tals com procesos de 
participació ciutadana o la creació d'una comissió d'estudi formada per tots els grups 
municipals. 
Aixo si, sempre el mateix argument (que ja cansa): que ja vau convocar unes reunions. I aquest 
cop ja m'avanço i contesto--> convocar una reunió quan ja tens una posició totalment decidida 
i no penses canviar d'opinio, no sols no serveix per res sinó que és "com una estafa". 
Sr. Narcís Noguer: la nostra postura en aquest tema, en el moment inicial, vam donar un vot de 
confiança, però ja en aquell moment es van puntualitzar uns aspectes com ara reunions 
consensuades. En el Ple de març, octubre i desembre també vam exposar les nostres idees, 
recordant que es van fer modificacions de clàusules administratives i tècniques.  
Ara mateix, l’equip de govern que no té majoria, necessitava d’un vot. Veiem que és molt fàcil 
canviar l’actitud i maneres. Ara es corre a fer amics amb aquest tema i d’altres que sortiran. 
Però anem tard ja que aquestes relacions humanes s’han de fer sempre. Nosaltres no som 
responsables de les seves actuacions. El nostre vot està basat en aquestes paraules i perquè ja 
vam demanar que la plica es fes consensuada. Hi ha coses que no veiem clares del plec i que 
creiem que es podrien haver modificat, com la durada, el tema del clavegueram, la recollida de 
la poda, etc. Davant de tot això el nostre vot serà en contra i proposem una altra vegada crear 
una comissió de tot el consistori per crear un plec de clàusules decidides entre tots.  
Que consti que nosaltres en aquest punt votem desfavorable en el plec de clàusules, no en el 
resultat que ha donat la mesa en sí. I evidentment estem a la vostra disposició com hem 
demostrat fins ara, el que no vol dir acceptar a cegues proposicions d’allà on vinguin.  
 
Sr. Josep Maria Rufí: les visions són diferents, i molta gent patia per si això no s’aprovava. 
Nosaltres patim perquè s’aprovi. Pel Sr. Dalmau, tot són flors i violes. Però ara estem en una 
etapa de crisi intensa que no sabem com evolucionarà. Aquest expedient porta des de l’any 
2012 tramitant-se i en aquests dos anys hem mantingut el mateix discurs i no se’ns ha atès. És 
un procés que l’OARCC va declarar nul en un primer procés, i en una segona vegada, el comitè 
d’experts va efectuar una valoració negativa, i se’ns va obligar a convocar una tercera vegada. 
Procés que ha donat una mala imatge al municipi amb un cost afegit d’uns 20 mil euros 
mensuals.  
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Ara es vol tornar a adjudicar el concurs que estem segurs que serà una llosa per als ciutadans, 
que a més afectarà tres mandats més, amb el que els que vinguin ja s’ho trobaran.  
Tant vostè Sr. Dalmau com jo hem viscut un contracte d’aquest tipus amb les seves dificultats.  
El servei proposat no suposa un estalvi ni suposa una modernització del servei. Creiem que és 
un contracte per sobre de les possibilitats econòmiques de l’ajuntament.  
Calia garantir la netedat del procés per evitar impugnacions. Bàsicament el que hem demanat 
és una mica de seny i sentit comú i consens.  
Sempre hem dit que hi ha temes que depassen el mandat i les nostres vides com a regidors, 
que vistos amb perspectiva històrica no són res.  
Cal dir que hi ha canvis a les competències municipals, i que el ingressos de les administracions 
i famílies no seran els mateixos. Estem en una crisi que afecta ciutadans i administració. També 
hi haurà canvis impositius i laborals en els propers anys, que poden afectar un contracte 
d’aquestes dimensions. Creiem que també el capítol de personal és excessiu, i ens preguntem 
si cal tanta maquinària nova. Aquesta gran despesa fa necessària una concessió llarga.  
Estem davant un redactat que dóna excessiva flexibilitat, que segur que afavoreix l’empresa 
adjudicatària. Creiem que el règim sancionador és tou. Obvien la recollida domiciliària als nuclis 
antics, que esperen aplicar d’aquí a uns anys.  
Hem qüestionat la mida dels contenidors, els hem proposat la neteja dels carrers amb aigua 
regenerada.  
Creiem que son innecesaris la recollida de podes i la neteja de grafitis. 
S’incorpora un servei de clavegueram, que s’acosta a un milió d’euros i que ens genera dubtes 
de tipus jurídic. Continuem dubtant de la legalitat d’aquest fet.  
Tampoc veiem necessària la planta de transferència.  
El volum de residus que generem no la fan necessària.  
Per tant, resumint, la posició d’ERC és que el plec no reflecteix el que necessita el municipi.  
En segon lloc no suposa cap evolució ni millora tecnològica del que estem fent. 
Hipotecarem 13 anys de les finances municipals. Nosaltres sempre hem dit que era 
imprescindible fraccionar el contracte almenys en dos que fessin impossibles situacions de 
monopoli.  
S’hauria d’haver estudiat també fer la neteja de platges amb recursos municipals. Un concurs 
d’aquest import requereix un consens ampli per poder gestionar-lo en el futur.  
Gràcies. El nostre vot serà per tant negatiu.  
 
Sr. alcalde: abans de passar per regidor de Serveis, resumint les seves intervencions, que totes 
han anat encaminades en el mateix sentit, agrair les paraules del Sr. Ferrer ja que avui hem de 
fer un acte de responsabilitat que s’ha de finalitzar.  
El tema que ho hem fet d’esquena i no s’ha donat participació, he de dir que no ha estat així 
des del primer moment, ja que algunes de les aportacions fetes s’han introduït en els plecs.  
En definitiva, la voluntat de l’Ajuntament ha estat de participació. Evidentment el panorama 
polític ha canviat, la majoria no la té l’equip de govern. L’acte de responsabilitat, de 
coresponsabilitat, va més enllà de dir si pertoca o no prendre una decisió en què no s’ha pogut 
participar. S’està parlant molt del tema de la planta de transferència, i nosaltres vetllem molt, 
no som un grup que vulgui fer patades endavant com han fet altres equips de govern d’aquest 
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Ajuntament, en què hi ha hagut deutes reconeguts. No és el nostre cas Sr. Rufí. Nosaltres 
vetllem per tenir un millor servei d’escombraries. La Generalitat ja anuncia que els cànons es 
modificaran. S’ha d’optimitzar el cost d’abocar aquestes runes del nostre municipi.  
El cost de personal és important, però  també el cost de transport. Cal minimitzar el cost dels 
viatges de cara l’Ajuntament el que implica una disminució del cost per ciutadà.  
Així s’ha plantejat la plica, per tenir el millor servei en un municipi com el nostre amb 
característiques molt especials amb una necessitat de maquinària i recollida d’escombraries.  
 
Sr. Genís Dalmau: coincideixo amb el Sr. Ferrer en que s’ha de tancar aquest tema, el que 
estem fent és donar tramitació a la més tècnica, validada per l’organisme de la Generalitat, per 
tant transparència màxima. Una altra cosa, com ha dit el Sr. Sarquella, Sr. Rufí, és que la 
proposta tècnica no els agrada.  
Vostè Sr. Sarquella, ha dit una cosa que demostra que no sap del que parla. La planta de 
transferència no genera lixiviats ni residus. S’hauria de preparar els temes per venir aquí. 
Aquesta planta no té els perjudicis que vostè diu. Qui entri aquí ha de pagar les inversions  fetes 
en l’anterior servei.  
En el tema de la falta de transparència, s’ha convidat tothom a participar. S’han fet tres pliques, 
amb tres plecs, amb al·legacions de les empreses que es volien presentar, però dels altres 
grups no hi ha hagut implicació. Vostè ha dit que és una estafa, el que vol dir que vostè no s’ha 
llegit la plica.                                                                                                       C  
El plec s’ha aprovat 3 vegades i han tingut tres ocasions de fer millores. UPM quan va fer la 
plica de Fomento es va fer per 10 anys amb compra de maquinària nova, fent planta de 
transferència, etc. Ara es fa per 11 anys perquè ha coincidit pel cost de la maquinària i per 
configuració del propi servei.  
Al Sr. Rufí li he de dir que és una plica coherent, ha estat la millor proposta la que ha guanyat, 
no hi ha hagut cap privilegi, ni cap favoritisme, i aquí hi ha una sèrie de canterelles que vostè va 
repetint. Jo diria que és una plica molt meditada amb moltes hores de dedicació de l’Àrea de 
Secretaria i Serveis Municipals, als quals agraeixo la feina. Plica pensada per no hipotecar les 
finances futures, sense que es pugin desviar factures, que ara encara devem. Vostè Sr. Rufí en 
aquest tema té molta experiència.  
És una plica que compleix amb un principi de sostenibilitat i per tenir un bon servei pel servei 
que se’ls dona.  
Tinc aquí els 700 mil euros de deute que se li devia a l’empresa que vostè va firmar juntament 
amb el secretari. Són les factures que es devien a Fomento. Per tant hem estat seriosos. Vostè 
no ha estat seriós en aquest tema.  
En el tema de la planta, les amortitzacions estan marcades a la proposta tècnica, i si hem 
d’anar a abocar a Lloret, no ho podem fer.  
El porta a porta, a Girona s’anul·la el servei. No sé si li preocupa aquest servei perquè viu a la 
plaça de la Vila i no es pot tirar la brossa per la finestra. S’haurà de fer un sistema diferent tal 
com preveu la plica.  
Fraccionar en dues empreses, ja ho hem discutit, i genera més despeses, amb personal, amb 
espais disponibles, etc.  
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Sr. Francesc Ferrer: en comptes de tants agraïments, voldria dir que caldria més sinceritat. 
Torno a dir que estem aprovant una plica validada pel Tribunal de Contractes, el que dóna 
fermesa a la meva decisió, i potser caldria donar més força a les ordenances fiscals i crec que 
aquí és on està la lluita política. Demano més joc net.  
 
Sr. Gregori Sarquella: li demano que no permeti intervencions com la del Sr. Genís. Consta a 
l’acta del Ple l’explicació sobre els lixiviats. No digui mentides. Jo estudio per saber de què parlo 
i m’assessoro. Ha vist la pel·lícula de la gran estafa americana? Miri-la i potser es veurà 
identificat.  
 
Sr. Josep Maria Rufí: no faré referència a governs anteriors dels que vostè ha format part. 
Considero la seva intervenció mal educada. 
 
Sr. Narcís Noguer: la nostra oposició sempre ha estat assenyada. Quan hem considerat que el 
nostre suport no us el mereixíeu, no l’heu tingut i viceversa. Però no hem fet oposició de 
manual.  
Hem fet aportacions en el procés. Per les següents pliques vam demanar més participació i 
considerem que no es va donar.  
 
Sr. alcalde: em sembla que vostès han dit que el Sr. Dalmau ha estat mal educat, però podria 
afegir que vostè Sr. Sarquella també ho ha estat quan ha anomenat el Sr. Dalmau regidor 
principal.  
 
Sr. Narcís Noguer: sempre he tingut la posició d’UPM com assenyada. Diria que en cap moment 
he criticat la vostra posició. Oposició de manual és simplement, si un diu blanc, l’altre diu 
negre.  
 
Sr. Narcís Noguer: l’oposició de manual, li accepto aquí les disculpes.  
 
Sr. Genís Dalmau: una cosa que m’he oblidat Sr. Rufí, li reconec la seva implicació en el tema 
de la vaga i crec que en això va ser valent. Crec sincerament que vostè hagués fet el mateix que 
hem fet nosaltres.  
 
Sense més intervencions, se sotmet a votació l’acord: 
 
VOTACIÓ: la proposta queda aprovada per majoria absoluta dels 9 vots de CIU, L’EST, PP i el 
regidor no adscrit, i 8 en contra d’ERC, UPM I COET. 
 
 
4. APROVAR PROVISIONALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGMO REFERENT A LA 
INTRODUCCIÓ DE L’ÚS D’EQUIPAMENT PRIVAT COMERCIAL (EPC) AL PLA PARCIAL ASU-1 
“MAS DÉU”. EXP. 898/13 (SECRETARIA) 
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A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 27 de març de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general municipal d’ordenació (PGMO) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 5 de setembre de 2013, va aprovar inicialment la 
modificació puntual del PGMO (exp. núm. 898/13), referent a la introducció de l’ús 
d’equipament privat comercial (EPC) al Pla parcial ASU-1 “Mas Déu”, formulada per 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i per Iberfin Capital SA, i redactada per l’arquitecte Sr. 
Sebastià Figuerola Claveguera, de data agost de 2013, d’acord amb els termes de l’informe 
dels Serveis Tècnics Municipals de 21 d’agost de 2013.  
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al diari El Punt de 19 de setembre de 2013, al BOP de Girona núm. 
185, de 26 de setembre de 2013, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal 
www.torroella-estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini s’hi han presentat les al·legacions següents:  
 

- RE 8020/13, de 24 d’octubre. Mariona Anguila Garcia i Montse Anguila Garcia. 
- RE 8052/13, de 25 d’octubre. Raül Girona Busquets i Ma. Dolors Puig Pericay. 

 
Vist l’informe de l’Agència de l’Habitatge de Catalunya, de data 26 de setembre de 2013 (RE 
núm. 7432, de 2.10.13). 
 
Vist l’informe de l’Oficina Territorial d’Acció i Avaluació Ambiental de Girona del Departament de 
Territori i Sostenibilitat, de data 4 d’octubre de 2013 (RE núm. 7583, de 10.10.13). 
 
Vist l’informe de l’Àrea del Medi Natural del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, 
Alimentació i Medi Natural, de data 14 d’octubre de 2013 (RE núm. 7971, de 22.10.13). 
 
Vist l’informe de la Direcció General de Comerç del Departament d’Empresa i Ocupació, de data 
13 de novembre de 2013 (RE núm. 8742, de 22.11.13). 
 
Vist l’informe de la Direcció General del Patrimoni Cultural del Departament de Cultura, de data 
18 de novembre de 2013 (RE 8743, de 22.11.13). 
 
Vist que també es van sol·licitar els informes següents i que, a dia d’avui, no se n’ha rebut cap 
al Registre General de l’Ajuntament: 
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- Direcció General d’Infraestructures de Mobilitat Terrestre del Departament de Territori i 

Sostenibilitat (RS núm. 7052, de 18.9.13). 
- Agència Catalana de l’Aigua (RS núm. 7055, de 18.9.13). 

 
Vist l’informe dels Serveis Tècnics Municipals, de data 14 de març de 2014.                                                                            
 
Vist que el 20 de març de 2014 (RE núm. 2478), en resposta a l’informe del 14 de març de 
2014, Iberfin Capital SA va presentar les corresponents puntualitzacions a la modificació 
puntual del PGMO, referent a la introducció de l’ús d’equipament privat comercial (EPC) al Pla 
parcial ASU-1 “Mas Déu”. 
 
Vist l’informe favorable de l’arquitecte municipal, de data 24 de març de 2014, segons el qual 
la modificació presentada el 20 de març de 2014 (RE núm. 2478) recull totes les indicacions 
exposades en l’informe tècnic de 14 de març de 2014. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); l’article 21 de la Llei 18/2007, del 28 de desembre, del dret a l’habitatge; l’article 17 de 
la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d'incendis en establiments, 
activitats, infraestructures i edificis; els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, 
d’avaluació ambiental de plans i programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Estimar parcialment l’al·legació presentada per Mariona Anguila Garcia i Montse Anguila 
Garcia (RE 8020/13, de 24 d’octubre) i desestimar la resta, d’acord amb l’informe dels Serveis 
Tècnics Municipals, de 14 de març de 2014, el qual s’accepta i s’aprova a efectes de 
motivació. 
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2n. Estimar parcialment l’al·legació presentada per Raül Girona Busquets i Ma. Dolors Puig 
Pericay (RE 8052/13, de 25 d’octubre) i desestimar la resta, d’acord amb l’informe dels Serveis 
Tècnics Municipals, de 14 de març de 2014, el qual s’accepta i s’aprova a efectes de 
motivació. 
 
3r. Aprovar provisionalment la modificació puntual del PGMO (exp. núm. 898/13), referent a la 
introducció de l’ús d’equipament privat comercial (EPC) al Pla parcial ASU-1 “Mas Déu”, 
formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i per Iberfin Capital SA, i redactada per 
l’arquitecte Sr. Sebastià Figuerola Claveguera, de data març de 2014. 
 
4t. Remetre dos exemplars de la modificació esmentada i una còpia de l’expedient 
administratiu, degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la 
seva aprovació definitiva. 
 
5è. Notificar aquest acord a les persones interessades”. 
 
INTERVENCIONS:  
 
Sr. alcalde: assenyala que cal aplicar les mateixes argumentacions del punt anterior al present 
punt.  
Assenyala que simplement es tracta de regular l’ús comercial de la zona de Mas Déu, per 
millorar la condició de la nostra gent gran. Som un municipi que si parlem d’equipaments, en 
tenim i potser ha arribat l’hora de pensar en equipaments socials, ja que alguns són antics. Cal 
fer el salt com a municipi per mirar de tenir un equipament social. En cas que arribés a bon port 
l’operació de venda de patrimoni de les parcel·les, es destinaria a la construcció d'una 
residència per a la gent gran, ja que els estudis fets a l’efecte, l’esperança de vida del nostre 
municipi va in crescendo. Actualment tenim un hospital de malalts en el qual la nostra gent gran 
està ben atesa, però l’edifici en sí reuneix unes mancances, no en el sentit que estigui en mal 
estat, però s’han de fer millores per donar un millor servei. Per això es va plantejar la nova 
residència. Estem en un pas previ per preveure aquest ús comercial de la zona de Mas Déu. 
Més endavant s’hauria de redactar un pla parcial que s’hauria d’aprovar també per Ple abans 
que es pogués implantar una superfície comercial. Acabo dient que cal mirar més enllà mirant el 
que puguem tenir en caire municipal que realment tenim una oportunitat de disposar d’uns 
recursos econòmics que no haurem d’anar a buscar a l’exterior. Tindríem a disposició de 
l’Ajuntament i el municipi aquesta quantia, que no seria íntegrament destinada a aquesta 
residència. Aquesta és la voluntat de l’equip de govern.  
 
Sr. Francesc Ferrer:  jo en aquest punt, que fa dies que en parlem, i hem intentat arribar a un 
consens, voldria dir que urbanísticament trenca una mica l’estètica del municipi tot i que el 
projecte de l’arquitecte és maco. També val a dir que potser no és el moment de fer grans obres 
i fer volar coloms ja que aquests projectes han de tenir un consens que crec que no ha existit 
pel canvi del mapa polític del consistori. També m’agradaria saber qui ha portat les negociacions 
en aquest tema. A mi m’heu volgut vendre el projecte però cal tenir en compte la situació actual 
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del municipi, les empreses com l’Hospital de Malalts, a on em consta que no estan els llits 
plens. Em sobta que d’un ple a l’altre li preocupin els temes socials. En el ple passat no li 
preocupava un pepino l’escola bressol i ara li preocupa la gent gran.  
Amb sentit comú i mirant pel millor del poble faré el mateix, el que crec que és millor per 
Torroella i l’Estartit.  
 
Sr. Gregori Sarquella: perdoni, però sembla que aquí avui s'aprovi el geriàtric, o potser el que 
està fent és campanya política?? bé, és igual. 
 
En primer lloc, des de coet volem manifestar el nostre rebuig a la forma en que aquest 
ajuntament ha estat tractant aquest afer fins a dia d'avui, amb secretismes i d'esquenes al 
poble. 
 
Amb secretisme ja que fins a hores d'ara, no s'ha fet per part de l'ajuntament un acte de 
transparència i informació als vilatants. ja que encara no s'ha explicat públicament què voleu fer 
amb els terrenys del Mas Déu, i amb els ingressos d'aquesta transacció. simplement ho heu 
anat comentant perquè la gent li soni algo a les orelles. 
 
Com ja vam manifestar des d'un primer moment, pensem que no són temps per vendre 
patrimoni, tanmateix, creiem que es tracta d'una operació molt rellevant en quant a volum. Ja 
que la venda d'aquests terrenys comportaría un ingrés de més de 3 milions d'euros. 
 
Aquestes setmanes hem anat comprovant com l'alcalde anava cercant suports entre els 
diferents grups municipals fins al punt d'oferir al grup municipal, que li votes a favor de la 
proposta, la potestat de decidir que fer amb  la xifra d'un milió d'euros. 
 
En aquest sentit, hem de dir que no ens agrada aquesta manera de fer política, que al nostre 
entendre, vulnera la participació, democràcia i legitimitat. un altre punt que incrementa la 
percepció que tenim els vilatans dels polítics. 
 
Per últim, volem tornar a manifestar la nostra proposta en relació a l'operació dels terrenys del 
Mas Déu: 
 
Proposem que es creï una comissió formada per tots els grups municipals per tal d'organitzar 
una Consulta Popular perquè sigui el poble qui decideixi, en primer lloc, si vol o no la 
instal•lació d'un mercadona o similar als citats terrenys i En segon lloc, que els vilatants 
proposin amb què gastar aquest import de més de 3 milions d'euros, i no imposar un geriàtric 
municipal de gestió privada.  
 
Sra. Caterina Matas: el tema a debat, la introduccció de l’ús d’equipament privat comercial 
(clau EPC) al Pla parcial ASU 1 “Mas Dèu”, està directament i estretament vinculat a la intenció 
d’aquest equip de govern de vendre a IBERFIN Capital SA els vint solars de propietat municipal 
en aquests terrenys. 
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Els regidors d’UPM ens refermem en la posició i els arguments que ja vàrem exposar 
abastament en el Ple de data 11 d’octubre de 2012 i 13 de desembre  2012 -ambdós referits 
a la venda de les 20 parcel·les de propietat municipal a “Mas Déu”- i en el Ple de data 5 de 
setembre 2013 d’aprovació inicial de la introducció d’EPC al Pla parcial ASU-1 “ Mas Déu”. 
Avui no repetirem els arguments ja exposats per fonamentar el nostre vot, però volem afegir-hi 
alguna altra consideració a tenir en compte: 
1. Aquesta proposta de Modifcació puntual del PGMO s’emmascara identificant-ne l’Ajuntament  
com a promotor quan en realitat el promotor és privat, IBERFIN Capital SA. 
L’equip de govern justifica aquesta modificació dient que cal impulsar el desenvolupament 
urbanístic d’aquest sector i que s’executin les obres. 
L’Administració pública no té l’obligació d’assumir el desenvolupament de projectes d’inversió 
privada, tot i que en té l’opció; però no ens enganyem, tots hem de conèixer que aquest canvi 
de gestió en l’execució del planejament urbanístic representa assumir tota la responsabilitat de 
tota la gestió: s’ha de gestionar la modificació de la reparcel·lació i de la urbanització del sector, 
també la redistribució de les càrregues i, molt important, és l’Ajuntament qui ha d’executar-ne 
les obres. Tot això representa una aportació valuosa de recursos públics. 
Nosatres creiem que en el context socioeconòmic actual no és aquest un interès públic general 
ni una prioritat. 
2. Una altra justificació de l’Ajuntament per a atendre la demanda d’implantació d’una gran 
superfície comercial a “Mas Déu” és que aquest sector està inclós en la Trama Urbana 
Consolidada (TUC) i que aquesta qualificació ja possibilita la implantació d’activitats comercials. 
El Pla parcial “Mas Déu” -ús residencial– comtempla un nombre important d’habitatges 
unifamiliars. És assenyat i lògic haver-lo inclòs en la TUC, tot preveient la possibilitat 
d’implantació d’algun comerç de proximitat que en un futur més o menys proper pugui atendre 
primeres necessitats de les famílies residents en una àrea residencial de baixa intensitat 
ubicada en una zona de futura expansió de la població més enllà del nucli antic i de l’eixample 
de Torroella. 
3. Una última apreciació que adrecem directament al Sr. Francesc Puig: a la proposta que es 
presenta diu textualment “El Pla parcial concretarà la normativa específica que regularà la zona 
comercial, aplicant la normativa del PGMO o bé creant una normativa específica per a aquest 
àmbit”.  
Que el desenvolupament  del Pla parcial s’ha d’ajustar, respectar i aplicar la NORMATIVA del Pla 
general del municipi, no caldria haver-ho de recordar, és preceptiu. 
Però què representa l’alternativa “o bé creant una normativa específica per a aquest àmbit“ És 
que hi ha una altra opció? Es a dir: es crearà una normativa específica per a aquest àmbit al 
marge de la NORMATIVA reguladora que determina el PGOM del municipi?  
Sr. Puig, quan pugui i vulgui hauria de donar resposta a la pregunta que li formulem; ja veu que 
sóc molt respectuosa. 
 
Sr. Marc Calvet: avui estem parlant d’un canvi d’usos d’una zona per tal de satisfer les 
condicions d’un deute. Nosaltres no estem d’acord amb la venda de patrimoni si no existeix una 
necessitat. En aquest cas no hi ha aquesta necessitat i a més es vincula la venda al canvi 
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d’usos del terreny el que creiem que és especulació i no és el que volem portar al municipi. Mas 
Déu hauria de mantenir l’ús residencial i no volem grans equipaments que poden posar en risc 
el paisatge. Sr. alcalde, en aquests moments no hi ha cap factor que reclami vendre patrimoni, 
per la qual cosa votarem en contra.  
Em voldria referir al tema de barrejar les coses que fa vostè amb la venda i la creació d’una 
residència de la tercera edat. Vostè en aquest cas posa el carro davant dels bous. La 
construcció d’un equipament així, requereix treball discret abans de tirar-ho endavant amb 
estudis que avalin el mateix, la seva viabilitat i mirar d’entendre’ns amb la gent que ja treballa 
en aquest sector en el nostre municipi. S’ha parlat amb la Generalitat? serà gestió privada? Es 
tancarà el que ja tenim? 
Vostè ha fet la promesa de la residència i que més endavant ja es veuria com es faria, però de 
moment es venen els terrenys. Creiem que és una proposta que no li podem acceptar ja que és 
fum. Són grans paraules, però això no només es fa construint un edifici. Tot això passa per 
escoltar les persones i procurar entendre les seves necessitats.  
 
Sr. alcalde: Sr. Ferrer, dir que m’importa un pepino l’escola bressol és exagerat ja que estem 
fent una nova escola bressol. Sr. Gregori, jo he expressat la realitat que com que íntegrament, 
m’han demanat a on destinaríem els recursos, he dit que íntegrament no es destinarien a 
residència de gent gran ja que quedaria un saldo amb el qual no s’ha ofert com a canvi de vot, 
sinó per fer propostes ja que tothom té en ment algun projecte o necessitat. Torno a dir que hi 
ha un romanent en el qual es podria destinar al que es consideri beneficiós per al municipi.  
 
Sra. Matas, ha fet una exposició molt tècnica, que el Sr. regidor d’Urbanisme li respondrà. 
L’Ajuntament evidentment no desenvolupa aquella zona, però si això arribés a bon terme, podria 
provocar el desenvolupament urbanístic de la zona del Mas Déu.  
 
Sr. alcalde: no barrejo, sempre m’he manifestat clarament sobre el destí dels recursos 
econòmics. Vostè sap com es gestiona, públic o privat? 
 
Sr. Marc Calvet: és privada. 
 
Sr. alcalde: el que sempre hem manifestat, és agafar aquelles persones i ubicar-ho en un altre 
lloc. Parlar sobre públic o privat, totes les residències que tenim són privades, tot i estar dintre 
d’un edifici de titularitat municipal.  
 
Sr. Marc Calvet: jo també li vull preguntar si vostè abans de tirar el projecte endavant ha parlat 
amb la Junta del Patronat? 
 
Sr. alcalde: sí. 
 
Sr. Marc Calvet: no m’ho crec.  
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Sr. alcalde: des del moment que es va tenir la intenció de fer el trasllat es va informar 
puntualment.  
 
Sr. Lluís Coll: parlem d’una venda de parcel·les i geriàtric, però voldria parlar del món comercial. 
Voldria fer unes consideracions: es volen vendre uns terrenys que són de tots el ciutadans en 
detriment del comerç de Torroella. No es pot acceptar en la conjuntura de rescissió econòmica 
un nou equipament comercial.  
En segon lloc, un nou equipament comercial genera una ocupació precària que no 
necessàriament es cobreix amb població del municipi, el que sí passa és una alteració del 
mercat, amb pèrdua de botigues i treballadors.  
I en tercer lloc, l’estratègia de promoció. L’Ajuntament conjuntament amb la Generalitat i la 
Diputació han desenvolupat en els darrers deu anys plans de dinamització que han requerit 
molts recursos públics, inversions que es poden perdre o alterar, per la qual cosa es podria 
afectar el teixit comercial important que té Torroella.  
 
Sr. Francesc Ferrer: voldria saber qui ha estat l’equip humà que ha gestionat la negociació 
 
Sr. Gregori Sarquella: a mi no em va dir que si votava a favor tota l’oposició decidiria què fer. 
Em va dir que votés a favor i que tindria un milió per decidir què fer. Comprant el vot amb 
diners, no es fa política.  
 
Sr. Francesc Puig: hi ha hagut una intervenció sobre l’impacte paisatgístic, no és cert que sigui 
un perjudici, sinó que el millora, ja que hi anaven cases de dues plantes, i amb el projecte 
desapareixeria l’impacte de la vista del castell. Per tant no és cert que trenca l’impacte 
paisatgístic.  
Quant al fet que no és d’interès general, jo discrepo totalment ja que fer una urbanització en un 
moment d’intercanvi econòmic i de feina com el que tenim, crec que  és d’interès general, ja 
que millorarà l’economia de les empreses i les persones i els ingressos de l’Ajuntament. És per 
tant una discrepància personal.  
Respecte la pregunta més tècnica, el pla parcial marcarà la forma i la part de les parcel·les a on 
anirà la construcció. La resta de qüestions li contestaré en un altre moment. Li accepto que 
m’ho hagi posat fàcil i li agraeixo.  
 
Respecte al Sr. Lluís, crec que la seva intervenció és atrassada en el temps, ara ja no és 
moment de preocupar-se per les grans superfícies, i el petit comerç ha millorat i s’ha fet més 
competitiu. Això és un fet provat que es veu fàcilment. Avui tenim un estudi d’impacte 
d’aquestes implantacions, i cal dir que el municipi de l’Estartit és insuficient i per tant cap 
aquesta superfície perfectament. Discrepo que porti cap tancament. És un fet que està passant 
a tot arreu. Crec que una millor oferta, o equilibrar la mateixa, fa un poble més competitiu ja 
que aquest moment hi ha gent de Torroella que compra en aquestes grans superfícies tant a 
Girona com a Palamós com a l’Escala, fet que em preocupa.  
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Sr. Francesc Ferrer: en l’estudi comercial que vostè comenta, quantes superfícies comercials hi 
ha? 
 
Sr. Francesc Puig: de grans n’hi ha tres, i a l’estiu hi ha les mateixes. 
  
Sr. Franesc Ferrer: hi ha les mateixes a l’estiu i a l’hivern? 
Sr Puig: si 
Sr. Ferrer: vostè no ha tingut que els càmpings també tenen els supermercats dintre i que s’en 
posen de puntuals a l’Estartit.  
 
Sr. alcalde: des que es decideix desenvolupar el projecte, juntament amb els SSTT hem fet el 
seguiment del procés.  
 
VOTACIONS:  la proposta queda NO APROVADA per 9 vots en contra dels grups d’ERC, UPM I 
COET i el regidor no adscrit, i 8 a favor de CIU, L’EST I PP. 
 
 
5. APROVAR EL NOMENAMENT DEL SR. PERE SERRANO I MARTÍN COM A RESPONSABLE 
DEL REGISTRE CIVIL DEL JUTJAT DE PAU DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. D 108.1 – 
1/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 8 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Atès que s’està tramitant el nomenament en comissió de serveis del Sr. Pere Serrano i Martín 
per ocupar el lloc de treball de Secretaria de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, per part de la 
Direcció General d’Administració Local, amb efectes de 7 de maig de 2014. 
 
Atès que el Sr. Pere Serrano i Martín, pel seu lloc de treball i per la seva experiència, és la 
persona idònia per fer-se càrrec també de la Secretaria del Registre Civil del Jutjat de Pau de 
Torroella de Montgrí. 
 
Vist el que disposen l’article 50.3 de la Llei 38/1988, de 28 de desembre, de demarcació i 
planta judicial; la disposició transitòria tercera del Reial decret 257/1993, de 19 de febrer, pel 
qual es regulen les agrupacions de secretaries de jutjats de pau, i la disposició addicional del 
Decret 75/1997, de 18 de març, pel qual es regula el procediment de creació i modificació de 
les agrupacions de secretaries de jutjats de pau a Catalunya. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Nomenar el Sr. Pere Serrano i Martín responsable del Registre Civil del Jutjat de Pau de 
Torroella de Montgrí, amb efectes de 7 de maig de 2014. 
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2n. Trametre un certificat d’aquest acord, juntament amb la resta de documentació necessària, 
al Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya, per a l’aprovació del nomenament 
pel conseller». 
 
APROVAT PER UNANIMITAT. 
 
 
6. APROVAR EL NOMENAMENT DEL SR. PERE SERRANO I MARTIN COM A SECRETARI DE 
LA COMISSIÓ MUNICIPAL DE DELIMITACIÓ DEL TERME MUNICIPAL DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ AMB EL TERME MUNICIPAL DE L’ESCALA. EXP. 103/13 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 8 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 7 de febrer de 2013, va iniciar l’expedient de 
delimitació del terme municipal de Torroella de Montgrí amb el terme municipal de l’Escala i va 
nomenar els membres de la corresponent comissió de delimitació, la qual va quedar constituïda 
de la següent manera:  
 

- Sr. Jordi Cordon i Pulido (alcalde) 
- Sra. Sandra Bartomeus i Vicens (regidora) 
- Sr. Francesc Puig i Bagué (regidor) 
- Sr. Josep Pujol i Fuster (tècnic de Medi Ambient) 
- Sr. Josep Rovira i Jofre (secretari) 

 
Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 3 d’abril de 2014, va nomenar el Sr. Joan Ramon 
Aladid i Llanas com a membre de la Comissió de delimitació, en substitució de la Sra. Sandra 
Bartomeus i Vicens, arran de la seva renúncia al càrrec de regidora de l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí. 
 
Vist que el Sr. Josep Rovira i Jofre ha deixat de prestar els seus serveis com a secretari de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i que, a partir del dia 7 de maig de 2014, ha passat a 
substituir-lo el Sr. Pere Serrano i Martín. 
 
Ateses les determinacions dels articles 12, 25 i 27 a 29 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMLC) 
i dels articles 27 a 38 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula la 
constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les entitats municipals descentralitzades 
i de les mancomunitats de Catalunya. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  

http://municat.gencat.cat/municat/upload/file/normativa/decret_legislatiu_2_2003.pdf
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1r. Nomenar el Sr. Pere Serrano i Martín com a secretari de la Comissió municipal de 
delimitació del terme municipal de Torroella de Montgrí amb el terme municipal de l’Escala, amb 
efectes des del 7 de maig de 2014, en substitució del Sr. Josep Rovira i Jofre, amb la qual cosa 
la Comissió passa a estar integrada per: 
 

- Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde 
- Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor  
- Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor 
- Sr. Josep Pujol i Fuster, tècnic de Medi Ambient 
- Sr. Pere Serrano i Martín, secretari 

 
2n. Notificar aquest acord al Departament de Governació i Relacions Institucionals de la 
Generalitat de Catalunya i a l’Ajuntament de l’Escala”.  
 
APROVAT PER UNANIMITAT.  
 
 
7. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS D’UPM-PM, ESQUERRA-
AM I COET PER INSTAR EL GOVERN MUNICIPAL A LA RETIRADA DE LA PILONA 
AUTOMÀTICA INSTAL·LADA A L’ACCÉS DEL CARRER CAP DE LA BARRA. EXP. 657/13 
(CME) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a 
les Persones de 8 de maig de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“MOCIÓ 
 
Que presenten al Ple els grups municipals d’UPM-PM, Esquerra-AM i COET per instar el govern 
municipal a la retirada de la pilona automàtica instal·lada a l’accés del carrer Cap de la Barra. 
 
Antecedents 
 
El passat 10 de novembre de 2014 es va realitzar una Junta de Govern a Torroella de Montgrí i 
l’Estartit per tal d’aprovar el “conveni entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i la Comunitat 
de Propietaris Cap de la Barra per a la millora de la seguretat als carrers Cap de la Barra i dels 
Pins”, amb número d’expedient 657/13, amb durada fins al desembre de 2015. 
 
El citat conveni establia la instal·lació d’una pilona automàtica a l’accés del carrer Cap de la 
Barra i dels Pins de la població de l’Estartit. 
 
Els arguments de l’equip de govern són l’existència de problemes de seguretat per culpa dels 
vehicles que aparquen a l’indret i que han comportat que serveis d’emergència no poguessin 
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accedir a la zona i que els vehicles del servei municipal d’escombraries també hagin sofert 
dificultats d’accés. 
 
La citada pilona va ser instal·lada, tot i les queixes sobre la seva col·locació dels partits polítics 
amb representació municipal ERC, UPM i COET, amb les seves intervencions que consten a les 
actes de la Junta del Consell Municipal de data 31 d’octubre de 2013. 
 
Ara hem volgut consensuar una moció conjunta amb els grups de l’oposició perquè es retorni la 
llibertat d’accés a tots els ciutadans per igual. 
 
Fonament 
 
La citada pilona automàtica restringeix l’accés a tres carrers del municipi (carrer Cap de la 
Barra, carrer dels Pins i carrer de la Ruda), els quals no contemplen un accés alternatiu. 
 
Cal tenir en compte que es tracta d’uns carrers transitats i en especial durant l’estiu. Alhora, 
recordar que al carrer Cap de la Barra es troba el mirador sobre el Molinet, els mirador dels 
Arquets i la baixa a la cala Calella. 
 
Amb aquesta actuació es restringeix l’accés a espais que proporcionen vistes al paisatge de les 
illes Medes, al Parc Natural i a una bona part de la Costa Brava. 
 
Com a persones i veïns, comprenem els problemes de circulació de vehicles als esmentats 
carrers. Alhora, entenem que l’administració ha d’actuar a favor de l’interès públic per tal de 
solucionar totes les controvèrsies existents al municipi i, per tant, entenem que ha de fer front a 
la citada problemàtica. 
 
De la LRJPAC es desprèn l’exigència de procediment, és a dir, la necessitat que l’administració 
actuï mitjançant acte administratiu per no incórrer a la via de fet. 
 
Quan l’administració actua en exercici de potestats discrecionals està subjecte, entre d’altres, 
als principis d’idoneïtat i de proporcionalitat. Per tant, han de ponderar els beneficis i els 
perjudicis d’una o altra actuació d’acord amb els interessos de la col·lectivitat en conjunt per tal 
de complir el principi de proporcionalitat dels actes administratius. A tal efecte, l’administració 
ha d’optar per la solució menys gravosa, és a dir, que en cap cas la solució al problema pot ser 
més perjudicial que el mateix problema. 
 
Alhora, considerem que existeixen solucions més gravoses que l’establir la instal·lació de la 
pilona automàtica. 
 
L’Ajuntament, evidentment amb un esforç dels cossos de Policia, podria realitzar una 
intensificació de la comprovació de vehicles estacionats de forma incorrecta en els carrers Cap 
de la Barra i dels Pins. 
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Així com altres mesures com instal·lar un rètol de diferents idiomes fent avinent que se serà 
molt estricte amb les normes d’estacionament en els carrers afectats. També podria col·locar 
pilones fixes en aquelles zones que dificulten l’accés a vehicles de gran tonatge. 
 
En altre ordre, entenem que l’accés al Parc Natural, al Cap de la Barra, a cala Calella, així com 
als miradors que han esmentat, contenen un alt valor paisatgístic. 
 
Alhora, entenem que el citat paisatge es considera protegit pel dret al paisatge regulat a l’article 
45.1 de la Constitució, així com a l’article 27 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 
 
Entenem que la pilona automàtica suposa una limitació al dret al paisatge i al medi ambient 
citat, degut a les condicions de distància i principal pendent per l’accés a peu a les citades 
zones d’interès paisatgístic. 
 
Alhora, considerem que suposaria una limitació molt rellevant en el cas de les persones amb 
mobilitat reduïda, així com les persones d’edat avançada i els infants. En aquest darrer supòsit 
entenem que la instal·lació de la pilona comporta la vulneració del “dret a gaudir dels recursos 
naturals i del paisatge en condicions d’igualtat” establert a l’article 27 de l’Estatut d’Autonomia 
de Catalunya, així com el dret a la igualtat de l’article 10 de la Constitució. 
 
Per últim, volem manifestar que des de la instal·lació de la citada pilona hi ha hagut reiterats 
problemes d’accés a la zona, tant per part de serveis d’assistència tècnica com ara de llogaters 
turístics. 
 
Per tot això exposat, es prenen els següents ACORDS: 
 
Primer.- Deixar sense funcionament la pilona automàtica situada al carrer Cap de la Barra de la 
forma més econòmica possible. 
 
Segon.- Revocar el conveni entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i la Comunitat de 
Propietaris de Cap de la Barra per a la millora de la seguretat als carrers Cap de la Barra i dels 
Pins, amb número d’expedient 657/13. 
 
Tercer.- Constituir una comissió formada per representants dels diferents grups municipals, així 
com les persones interessades, mitjançant la difusió necessària, per cercar una solució adient i 
consensuada a la problemàtica de trànsit als carrers Cap de la Barra i dels Pins”. 
 
INTERVENCIONS: 
 
Sr. Francesc Ferrer: una altra vegada crec que hi ha hagut manca de sensibilitat. He pogut 
també llegir les recomanacions de la Generalitat demanant a l’Ajuntament que prengui mesures 
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en relació amb la circulació en aquesta via. Crec que m’he d’abstenir en aquest punt, ja que qui 
ha de decidir és l’alcalde amb el seu vot de qualitat. 
 
Sr. Sarquella: només accentuar els motius més importants destacats en la moció: 
Simplement, i ja que és un tema que hem comentat vàries vegades, només volem accentuar els 
motius més importants que es destaquen en la moció: 
 
 1.- Des de la seva instal·lació hi ha constància de diverses problemàtiques en l'accés a la 
zona, tant per part de llogaters turístics com ara de serveis d'assistència tècnica. 
 
 2.- No és la solució menys gravosa. Hi ha altres alternatives menys limitatives de drets. 
 
 3.- I el més important, la instal·lació de la pilona vulnera el dret fonamental a l'accés al 
paisatge, principalment a les persones amb mobilitat reduïda així com a infants i a persones 
d'edat avançada. 
 
Per acabar, comentar que des de COET volem remarcar que en cap cas és una proposta 
destructiva. Som plenament conscients dels problemes de circulació dels carrers afectats i 
entenem que s'ha de buscar una solució, això si, des del consens i sempre que la solució no 
sigui més gravosa que el propi problema, com és aquest cas en concret. 
 
Sr. Lluís Coll: estem a favor, ja que hi ha un problema dels cotxes mal aparcats. No estem 
d’acord en la manera d’aprovar el conveni, ja que el dia 8 d’octubre, una pregunta del Sr. 
Jaume Ripoll va preguntar si tancar un carrer no era privatitzar la via pública. El Sr. Jaume 
comptava que abans de decidir res, se’n parlaria. El tarannà de l’equip de govern, és l’aprovació 
del conveni dos dies després sense que ningú del Consell Municipal el tingués per examinar-lo. 
Aquest és el vostre tarannà, de falta de col·laboració. No ens teniu per res. Per això avui hem 
portat altra cop aquesta votació per veure si podem adoptar una altra solució no tan gravosa 
com tancar un carrer.  
 
Sra. Dolors Bassa: ens reiterem en la nostra proposta. Creiem que això no s’ha fet en d’altres 
carrers. El carrer del Català tenia el mateix problema i l’Ajuntament ho sa resoldre posant unes 
bandes grogues horitzontals. No entemen per què es tracta diferent aquest cas. També hi ha un 
informe de la Policia que donava dues solucions, una de més senzilla prohibint l’estacionament. 
No entenem per tant aquest tracte diferenciat.  
Un altre punt, era el tema del conveni amb la comunitat de veïns per posar simplement una 
pilona, comunitat que s’ha creat per aquesta finalitat.  
En tercer lloc, l’informe de la Policia era demanat per dos problemes d’estacionament, en 
períodes no turístics i per tant problemes provocats pels mateixos veïns.  
Cal dir que és un carrer del qual tothom pot gaudir. Per tant des d’Esquerra ens reiterem en la 
proposta de treure la pilona atès que pel caprici d’uns quants senyors, no tenim per què canviar 
les normes.  
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Sr. alcalde: és un punt que s’ha debatut en altres plens, sí que hi ha pilona. L’accés tant al 
mirador com al parc natural, es pot accedir, ja que hi ha un horari d’obertura de la pilona.  
S’han fet reunions amb tots els veïns de la zona per mirar de buscar com es podia conviure amb 
la gran mobilitat de cotxes de l’indret.  
 
VOTACIÓ: la proposta NO s’aprova amb la següent votació: 8 vots en contra de CIU, L’EST i PP, 
abstenció del regidor no adscrit, i vots a favor d’ERC, UPM I COET.  
Queda NO aprovat pel vot de qualitat de l’alcalde.  
 
 
8. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA D’INSTRUMENTS DE PLANEJAMENT 
URBANÍSTIC 
 
El secretari dóna compte que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en sessió de 26 de 
març de 2014, va aprovar definitivament el següent instrument de planejament urbanístic:  
 

- Modificació del Pla especial del catàleg de masies i cases de pagès en sòl no 
urbanitzable en relació amb l’ús hoteler, promoguda per l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí (exp. 381/08).  

 
 La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en va acordar l’aprovació definitiva, amb la 

següent incorporació d’ofici: 
 

 S’afegeix un nou article (el 43) a la normativa urbanística, en compliment de les 
determinacions de l’informe de l’Agència Catalana de l’Aigua de data 19 de març 
de 2014, amb el següent text: 
“Les edificacions identificades: fitxa 15 Mas d’en Pi, fitxa 22 mas Les Heures, 
fitxa 23 mas la Galera, fitxa 38 mas la Barraca, fitxa 42 mas Boixó, fitxa 45 Molí 
del Mig, fitxa 49 Horta d’en Quintana, fitxa 53 mas del Roig, fitxa 54 mas Pinell 
de Dalt, fitxa 55 mas Pla, fitxa 56 mas Pinell de Baix, fitxa 60 mas La Pagesa, 
fitxa 61 La Rajoleria, fitxa 64 mas Ferrer estan situades en terrenys inundables 
segons els models hidrodinàmics desenvolupats per a la Planificació de l’espai 
fluvial de les conques del Baix Ter. Per la qual cosa, els documents urbanístics 
que es redactin per a l’ampliació, rehabilitació, consolidació o canvi d’ús de les 
edificacions hauran de contemplar l’elevat risc d’inundació i de danys existent, i 
determinar i validar les mesures correctives de protecció passiva adients, així 
com les directrius concretes que ha de recollir el Pla d’actuació municipal 
d’emergència per inundacions per a evacuació de la zona en cas de riuades”. 

 
 Es corregeix l’apartat 3.2 de la fitxa 45 Molí del Mig consistent en suprimir el 

redactat “no s’admeten ampliacions. Únicament, i de manera justificada, obres 
mínimes i imprescindibles”. 
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El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE LES DADES DELS PRESSUPOSTOS DELS EXERCICIS DE 2013 I 
2014 CORRESPONENTS A L’INFORME D’AVALUACIÓ DE COMPLIMENT DELS OBJECTIUS 
QUE CONTEMPLA LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I 
SOSTENIBILITAT FINANCERA. EXP. 884/2012 I  1014/2013 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
El secretari dóna compte del següent: 
 
“Segons l’article 11, de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, l’elaboració, aprovació i execució dels pressupostos i altres actuacions 
que afectin les despeses o els ingressos de les administracions públiques i d’altres entitats que 
formin part del sector públic es sotmetran al principi d’estabilitat pressupostària. 
 
Segons l’article 12, de la mateixa Llei Orgànica, la variació de la despesa computable de 
l’Administració central, de les comunitats autònomes i de les corporacions locals no podrà 
superar la taxa de referència del creixement del Producte Interior Brut a mig termini de 
l’economia espanyola. 
 
Segons la informació que subministra la plataforma d’enviaments telemàtics, s’ha de donar 
compte al Ple de la informació següent: 
 
Pel que fa al pressupost de l’entitat local de l’exercici 2013: 
 
 Compleix l’objectiu d’Estabilitat Pressupostària. 
 Compleix l’objectiu de la Regla de la despesa. 
 El nivell de deute viu a 31 de desembre de 2013 serà d’11.821.685,69 euros. 
 
Pel que fa al pressupost de l’entitat local de l’exercici 2014: 
 
 Compleix l’objectiu d’Estabilitat Pressupostària. 
 Compleix l’objectiu de la Regla de la despesa. 
 El nivell de deute viu a 31 de desembre de 2014 serà d’11.525.779,49 euros”. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
10. DONAR COMPTE DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 1050/2014, DE 17 D’ABRIL, PEL 
QUAL ES CONCERTA UNA OPERACIÓ DE TRESORERIA PER A L’AJUNTAMENT DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ AMB EL BANCO SANTANDER SA, PER UN IMPORT D’1.283.000 
EUROS. EXP. 214/2014 (SERVEIS ECONÒMICS) 
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El secretari dóna compte del Decret d’Alcaldia núm. 1050/2014, de 17 d’abril, pel qual es 
concerta una operació de tresoreria a curt termini per a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
amb Banco Santander SA, per un import d’1.283.000 euros, d’acord amb les condicions 
següents: 
 

- Import de la pòlissa: 1.283.000 euros 
- Venciment de la pòlissa: 6 mesos 
- Disposició: moment de la formalització 
- Comissió d’obertura: 0% 
- Comissió de no disponibilitat: 0% 
- Comissió d’estudi: 0% 
- Tipus d’interès (sobre import disposat): euríbor trimestral + 2,98% = 3,31% 

 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
11. DONAR COMPTE DE RESOLUCIONS DICTADES EN MATÈRIA DE PERSONAL. EXP. 
158/14 (SECRETARIA) 
 
D’acord amb el que disposen l’article 291.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 94.3 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals, el secretari dóna compte al Ple de la següent contractació de personal per raó 
de màxima urgència: 
 

- Sr. Ramon García Jiménez, com a operari de serveis múltiples, amb caràcter laboral 
temporal d’interinitat, des del 17 de març de 2014 al 16 de juny de 2014. 
 

El Ple es dóna per assabentat de la contractació esmentada. 
 
 
12. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
13. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 728 AL NÚM. 1025, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 17 DE 
MARÇ DE 2014 I EL 15 D’ABRIL DE 2014 
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De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 728 al núm. 1025, corresponents al període comprès entre el 17 de març de 2014 i 
el 15 d’abril de 2014, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 
22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
14. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Francesc Ferrer: preguntar al regidor d’Urbanisme com quedarà l’ordenació de l’edifici del 
John Lennon, sobretot la vorera i l’edifici del costat. 
En aquest mateix edifici, preguntar també al regidor de la UOM si aquí es contempla la mà 
d’obra i si això s’ha cotejat amb altres empreses i l’estalvi que l’obra faci la Brigada.  
A la regidora d’Educació si ha portat l’informe demanat. 
I al regidor d’Urbanisme, si els tancaments de la façana marítima de l’Estartit estan dintre de 
l’ordenança vigent.  
I demanar a la regidora del Consell de l’Estartit, que qui ha posat pals de fusta per abalisar.  
 
Sr. Gregori Sarquella: ara farà un any en el pas de vianants de l'entrada de l'estartit i va haver un 
accident mortal. Des del primer dia que hem entrat a l'ajuntament, hem anat reiterant la 
proposta de millora dels accessos del municipi. Aquestes millores s'han basat en la millora de la 
senyalització, la iluminació, així com l'arranjament dels vials, passos de vianants i així com altres 
elements. Dos punts que hem anat repetint cada principi de temporada d'estiu han estat: 
 a.- la realització i senyalització del camí que va de l'entrada de l'estartit (apartaments la 
masia) fins al lidl aixi com als 2 càmpings que hi ha en aquesta zona. 
 b.- el pas de vianants del costat dels apartaments la masia, un pas de vianants que surt 
d'una zona verda, i acaba a una barrera. 
I demanar la reducció dels sous dels tècnics que cobren més de 50 mil euros, dels sous dels 
polítics per ineficients, i reduir les juntes de govern de 2 a 1.  
 
Sr. Lluís Coll: si ja s’han convocat les places d’agents cívics? 
 
Sr. Genís Dalmau: s’està tramitant. 
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Sra. Laia Coll: Els regidors del grup municipal d’ERC volem felicitar-vos per dos fets ocorreguts fa 
pocs dies a la nostra vila. 
Primer, felicitar la regidora de cultura, tot el personal de l’àrea, als voluntaris que hi ha ajudat, a 
l’AMPA i als alumnes de l’Institut Montgrí, per l’edicio de COM SONA L’ESO d’aquest 2014 a 
Torroella de Montgrí. Un gran esdeveniment que ens dóna tota la confiança respecte del jovent 
del municipi i del País. Un País, una Nació, que nosaltres somniem completa, de Salses a 
Guardamar i de Fraga a l’Alguer. Més encara quan hem vist la participació de centenars 
d’alumnes catalans, de les Illes i del País Valencià.  
 
I si la setmana passasa els alumnes de l’Institut Montgrí participaven en el fantàstic concert del 
Com Son a de l’ESO, aquesta setmana l’Escola Guillen de Montgrí rep el Premi Baldiri Reixac de 
la fundació Llís Carulla pel seu treb all d’innovació pedagòcica “Els projecte d’ambients a 
Infantil”.  
Un esdeveniment i un reconeixement que ens fa sentir orgullosos de l’ensenyament públic a 
Torroella de Montgrí.  
 
Sr. Francesc Puig s’adreça al Sr. Ferrer i li comenta: sobre l’entorn de l’edifici del John Lennon, 
el convidaria a trobar-nos i li ensenyaré el projecte.  
Respecte als tancaments de la façana marítima, m’ho hauria de concretar.  
 
Sr. Francesc Ferrer: sobre els tancaments de vidre a tres cares. 
 
Sr. Francesc Puig: si són les ja existents, cal dir que la majoria són instal·lacions que porten 
molts anys tot i que hi ha hagut un parell de reformes.  
Ara s’està fent una ordenança per regular tot això. Fins a aquest moment diria que compleix 
l’ordenança.  
Dels terrenys del carrer Sant Agustí, dir que no sempre ha estat igual ja que cada 6 mesos 
l’herba creix. És un terreny privat en què costa posar-se en contacte amb els propietaris. Per la 
primera neteja es va tardar mesos. S’ha intentat un conveni amb el propietari per cedir els 
terrenys per aparcar a canvi del manteniment del terreny per l’Ajuntament però al final se li van 
embargar els terrenys. Estem en un mes delicat i a punt de començar l’estiu i per tant la neteja 
del terreny la farem per la via directa.  
 
Sr. Gregori Sarquella: del tema dels matolls, les tanques de ferro hi continuaran? I així del 
terreny, que no és d’un i d’altre, sona molt estrany.  
 
Sr. Francesc Puig: sonarà estrany però passa, ja que el procés d’embargament segueix un curs, 
i el propietari en principi no pot disposar dels béns.  
 
Sra. Sílvia Comas: els pals de fusta del carrer Cerdanya, dir que es va fer la vorera nova ja que 
els cotxes hi pujaven. El que volem és que la gent s’acostumi a aparcar bé i per això es van 
posar els pals de fusta provisionalment per tal que es puguin treure el proper any.  
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Sr. Francesc Ferrer: la vorera és nova d’aquest any? 
Sra. Silvia Comas: sí.  
Sr. Francesc Ferrer: jo crec que no.  
Sra silvia Comas: Un tros. No tota la vorera sencera.  
 
Sr. Francesc Ferrer: el regidor d’Esports voldria que em fes una valoració del MIC.  
 
Sr. Joan Ramon Aladid: Sr. Ferrer, té algun dubte que la brigada no pot fer uns vestuaris? Tenim 
personal bo per fer una obra i amb més estalvi i més àgilment que fent una contractació a fora.  
Respecte al MIC ha coincidit que aquest any he anat de vacances al meu poble, ja que crec que 
tinc dret a viure i a fer vacances. 
 
Sr. Francesc Ferrer: jo simplement li he demanat una valoració del MIC, i respecte la brigada, 
només he demanat si es disposa d’un pressupost.  
El que voldria saber és el valor que tindrà l’edifici.  
 
Sr. Joan Ramon Aladid: una vegada acabat se li donarà la dada.  
 
Sra. Sandra Pibernat: hem fet un informe sobre les dades de preus de les diferents escoles 
bressol, que és l’informe que vostès van demanar.  
Sobre el tema de la moció, dir que nosaltres vam aprovar per junta els preus, que tornaven a 
ser els mateixos del 2012-2013 a aplicar al curs 2014-2015.  
 
Sr. Francesc Ferrer: de quines partides s’ha tret? 
 
Sra. Sandra Pibernat: ja li explicaré en una trobada, ara mateix no tinc les dades.  
 
Sr. alcalde: el camí que vostè comenta per anar al Lidl, és un camí que no existeix però que al 
passar la gent, s’ha creat i s’ha traslladat a Carreteres el perill del camí ja que acaba davant una 
tanca. Era un pas natural de la gent.  
Però cal dir que tots tenim constància de la gent que passa al costat de la carretera i això ho 
hem traslladat, i si es pot fer una actuació protegint amb una tanca, s’haurà de fer.  
 
Sr. Gregori Sarquella: la zona verda d’on surt el pas de vianants és municipal? Si és així no 
hauríem d’esperar la resolució de Carreteres.  
 
Sr. alcalde: tot el que es vulgui fer dintre de l’àmbit de Carreteres, s’ha de comptar amb el 
vistiplau de la Generalitat.  
 
Sr. Genís Dalmau: em comprometo en la propera comissió informativa que vingui la Carme Nova 
a explicar el tema de les places. El Sr. Dalmau seguidament explica el funcionament de les 
borses.  
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Sra. Núria Bosch: gràcies pels agraïments. Va ser un repte per l’àrea, institut, voluntaris, etc., 
vaig fer una carta penjada al facebook, d’agraïment, en la que crec que surten tots. És un 
esdeveniment d’unes dimensions grans i de gran responsabilitat.  
Cal ser conscients que la repercussió que això ha tingut va més enllà del concert, per l’impacte 
als mitjans de comunicació, etc.  
 
Sr. alcalde: per acabar amb els agraïments, seria també ACTM que han rebut un premi i com 
Ajuntament ens hem de sentir orgullosos de l’Àrea de Promoció Econòmica.  
 
Sr. Lluís Coll: agrair també a l’empresa PANINI pel tema de la Fira del Còmic.  
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les 23.35 h 
de la nit, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe – Pere Serrano i Martín 


